
 

【様式１】 
夏期観測 2022研究速報(プロジェクト報告書) 

 
----------------------------- 
1.氏 名 
（和文） 柳井 啓司 
（英文） Keiji Yanai 

2.所 属 
（和文）電気通信大学 情報学専攻 
（英文）Department of Informatics, The University of Electro-Communications, Tokyo 

3.共同研究者氏名・所属 
（和文） 
（英文） 
 

4.研究テーマ 
（和文）富士山頂 AI セミナー 
 (成果)  
本年度は，宇都宮大学の山本先生，陶山先生に，富士山測候所にて，空中ディスプレイと AI に関する最新研究

についてお話しいただく予定であった．開催は，9/1 10:00-12:00 の予定で計画をしていた． 
8月 31日午前，御殿場口 5合目 7名，富士宮 5合目 6名に分かれて登山開始し，午後 3時に御殿場口 7

合目わらじ館に到着した．その晩はわらじ館に宿泊し，翌朝６時半の出発を予定していた．しかしながら，翌朝６時前
後は強風雨の状況で，山頂を目指すことは困難で，２時間ほど待機したが天候は変わらず，残念ながら山頂登頂を断
念するに至った．セミナーは７合目わらじ館で，当初予定２時間を 40分に短縮して 9時から実施し，終了後午前
10時半から下山を開始し，正午過ぎには下山を完了した． 
 
（英文）Mt.Fuji Summit AI Seminar 
 (Results)  

We had planned to invite Dr. Yamamoto and Dr. Toyama of Utsunomiya University to Mt. Fuji 
Weather Station on September 1, 10:00-12:00 to present the latest researches on aerial 
displays and AI. 

On the morning of August 31, we started Mt.Fuji climbing from the 5th station of the 
Gotemba entrance with 7 members and from the 5th station of the Fujinomiya entrance with 6 
members separately, and arrived at Warajikan, the 7th station of the Gotemba entrance at 3:00 
pm together. We stayed overnight at the Warajikan and have planned to leave at 6:30 the next 
morning. However, strong winds and rain around 6:00 a.m. at the next morning made it difficult 
to reach the summit. Because the weather did not change after two hours of waiting, 
unfortunately we had to decide canceling the seminar at the summit of Mt.Fuji. Instead, the 
seminar was held at the 7th station, Warajikan, from 9:00 a.m., shortening the originally 
scheduled 2-hour seminar to 40 minutes. After the seminar was completed around 10:30am,  
we started going down to the 5th station of the Gotemba with all the 13 members together, and 
arrived at the 5th station before 1pm.  

  

http://npo.fuji3776.net/index.html
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	（今回のコロナ感染症対策についてもご意見がありましたらお願いします。）
	事前のPCR検査が必須であったため直前の日程変更が難しく，天気予報はあまり良い状況ではなかったがやむを得ず実施したところ，当日朝強風雨になってしまい登頂を断念いたしました．本年度は止む得ないかと思いますが，来年度は(もし検査を実施するなら)自分で実施できる抗体検査でもお認め頂けると助かります．
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	参加希望致します．よろしくお願いいたします．
	4. その他どんなことでも結構ですのでご自由にお書きください。
	いろいろお世話になりました．引き続き来年度もよろしくお願い致します．

